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Ledamöter Emilia Bjuggren (S) Ordförande §§1-14 
Andrea Hedin (M) Vice ordförande §§1-14 
Anna Ekström (S) §§1-14 
Erik da Silva Örlin (S) §§1-14 
Aida Badeli (MP) §§1-14 
Hanna Werner (M) §§1-14 
Erik Jonsson (M) §§1-14 
Linnéa Vinge (SD) §§1-14 
Jan Jönsson (L) §§1-14 
Claes Nyberg (C) §§1-14 
Ellen William-Olsson (S) §§1-14 ersätter Simon Froster Delbom (S) 
Malin Ottosson (V) §§1-14 ersätter Tina Kratz (V) 
Ahmed Sharaf Abdi (V) §§1-14 
 

Ersättare Camila Salazar Atias (S) §§1-14 
Oliver Björklund (MP) §§1-14 
Jens Ahl (M) §§1-14 
Mats Johnsson (SD) §§1-14 
Emil Rapp (L) §§1-14 
Frida Bondesson (KD) §§1-14 
 

Övriga närvarande Lena Holmdahl Förvaltningschef §§1-14 
Mika Metso Avdelningschef §§1-14 
Eva Broström Avdelningschef §§1-14 
Lee Orberson Avdelningschef §§1-14 
Joachim Håkansson Avdelningschef §§1-14 
Niclas Westin Avdelningschef §§1-14 
Petra Nergårdh Avdelningschef §§1-14 
Anette Burman Avdelningschef §§1-14 
Maria Kjellman Wall Nämndsekreterare §§1-14 
Nils Annink Borgarrådssekreterare §§1-14 
Ebba Ringborg Borgarrådssekreterare §§1-14 
Andreas Ericson Borgarrådssekreterare §§1-14 
Petter Bergeå Ersättare nämndsekreterare §§1-14 
Carl Lidén Högselius Ersättare nämndsekreterare §§1-14 
Johanna Krebser Tjänsteman §§1-14 
Lovisa Sundman Personalföreträdare §§1-13 
 

Justerare Andréa Hedin 
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Paragraf §§1-15 
 

Sekreterare Maria Kjellman Wall 
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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) och vice ordföranden Andréa 
Hedin (M) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 
Justering av protokoll ska ske senast den 9 mars. 
  
 
Utbildningsnämnden medger närvarorätt till tjänstepersonerna 
Petter Bergeå, Carl Lidén Högselius samt Johanna Krebser. 
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Anmälningsärenden 
 

§ 2 
Anmälan av protokoll  
  
2.1 Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 
förvaltningsgrupp den 14 februari 2023 
  
2.2 Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor den 15 februari 2023 
  

Beslut  
Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 
förvaltningsgrupp den 14 februari, samt anmälan av protokoll från 
utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor den 15 februari, 
som blivit vederbörligen justerade, anmäls och läggs till 
handlingarna. 
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§ 3 
Anmälan av beslut från kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen och stadens nämnder inom nämndens 
verksamhetsområde  

Beslut  
Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 
utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 
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§ 4 
Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m.  

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
  
Följande beslut fattade inom utbildningsförvaltningen anmäldes: 
  
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
utbildningsförvaltningen till och med den 9 februari 2023. 
  
Anmälan av anställningsbeslut från perioden 17 januari – 9 februari 
2023. 18 anställningsbeslut enligt ärendegrupp 1002, dnr UTBF 
2022/164. 
  
Anmälan av beslut om att skolplikten upphör på grund av varaktig 
vistelse utomlands, 18 beslut från perioden 17 januari – 9 februari 
2023, ärendegrupp 407a, dnr UTBF 2022/196. 
  
Anmälan av beslut om uppskjuten skolplikt, 19 beslut från perioden 
1 januari 2023 – 31 januari 2023, ärendegrupp 405. 
  
Anmälan av rapporterade anmälningar avseende kränkande 
behandlingar under perioden 17 januari – 9 februari 2023, dnr 
4.3.2–5190/2022. 
  
Kontorsutlåtande 2023-02-10 med anledning av remissen ”Bättre 
anpassad undervisningstid i grundskolan, specialskolan och 
sameskolan”, dnr. UTBF 2022/913 
  
Kontorsutlåtande 2023-02-10 med anledning av remissen ”Förslag 
till ändrade föreskrifter (UHRFS 2013:4) om kvalificerade och 
relevanta yrkeskunskaper för särskild behörighet till utbildning som 
leder till yrkeslärarexamen”, dnr. UTBF 2023/333 
  
Kontorsutlåtande 2023-02-10 med anledning av remissen 
”Sammanläggning av Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd samt Östermalm och Norrmalm stadsdel”, dnr. 
UTBF 2022/879 
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Beslutsärenden 
 

§ 5 
Verksamhetsberättelse 2022 för utbildningsnämnden  
UTBF 2023/291 
 

Beslut  
1. Verksamhetsberättelse 2022 för utbildningsnämnden 

godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen. 
  

2. Utbildningsnämnden ansöker om budgetjustering om 40,5 
mnkr för utbetalade bidrag till fristående förskolor med hög 
hyra, se bilaga 1. 
  

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Ärendet 
Utbildningsförvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från 
den 3 februari, dnr UTBF 2023/291. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samverkan med övriga avdelningar inom utbildningsförvaltningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 14 februari. 
  
Förvaltningens förslag till beslut  
Utbildningsförvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta 
följande: 
  

1. Verksamhetsberättelse 2022 för utbildningsnämnden 
godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen. 
  

2. Utbildningsnämnden ansöker om budgetjustering om 40,5 
mnkr för utbetalade bidrag till fristående förskolor med hög 
hyra, se bilaga 1. 
  

3. Beslutet justeras omedelbart. 
  

Beslutsgång  
Ordförande Emilia Bjuggren (S) yrkade bifall till förvaltningens 
förslag till beslut och förklarade sig finna att nämnden beslutat i 
enlighet med detta. 
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Särskilt uttalande  
Vice ordförande Andréa Hedin m.fl. (M) och Claes Nyberg (C) 
anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 
  
Verksamhetsberättelsen för det grönblå styrets sista år i majoritet 
visar tydligt på hur mycket vi gemensamt åstadkom under 
föregående mandatperiod. Det finns några ämnen vi särskilt vill 
lyfta fram. 
  
I inledningen av 2022 ställdes höga krav på staden att snabbt 
omhänderta de människor som drevs på flykt till följd av Rysslands 
invasion av Ukraina. Vi vill berömma utbildningsförvaltningen i 
deras arbete att möta dessa flyktingar och deras barn. Totalt har 206 
barn från Ukraina fått plats på förskola fram till och med den 1 
december 2022. 
  
Vi vill inleda med att lyfta fram det framgångsrika arbetet på Järva. 
Under vårt styre de senaste åren utmärker sig en positiv utveckling 
på skolorna i Järva till följd av en tydlig politisk ambition. 
Resultatspridningen mellan skolor i årskurs 9 utifrån elevernas 
socioekonomiska förutsättningar är för närvarande den minsta under 
den senaste tioårsperioden. Det framgångsrika arbetet som gjorts 
kring Järva bör också spridas till andra delar av staden som möter 
liknande utmaningar. 
  
De nya riktlinjerna kring övergångar förskola-skola har tagits i bruk 
läsåret 2022/2023 och är obligatoriska för kommunala förskolor och 
grundskolor. Den förstärkta övergången mellan förskolan och 
grundskolan ger goda förutsättningar för att ge alla barn en bra start 
i livet och att tillgodogöra sig den kunskap som erbjuds i skolan. 
  
Det är viktigt att framgent fortsätta arbeta med att utveckla skolans 
lärmiljöer i syfte att tillgängliggöra dem utifrån elevers olika behov. 
Arbetet med kompetensutveckling för skolans personal gällande 
elever med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar bör också vara 
prioriterat. 
  
Vi konstaterar att inbrott i skolor har minskat med 70 procent 
jämfört med tidigare år till följd av ett aktivt trygghetsarbete. Under 
året har 100 skolor i Stockholm tagit del av utbildning och 
föreläsningar om pågående dödligt våld (PDV). Vi hoppas att 
resterande skolor i staden får ta del av samma värdefulla 
information så att alla Stockholms elever vistas i skolmiljöer där 
personalen har fått bästa möjliga förutsättningar att främja elevernas 
trygghet. 
  
Vi vill också framhålla det fokuserade arbete som det grönblå styret 
bedrev för att försäkra att medel kom elever med särskilt behov av 
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stöd till del, och som fick sin slutliga form inför 2022. Dels genom 
att säkerställa att fristående resursskolor fick planerbara 
förutsättningar, genom att kommunala skolenheter fick utökat stöd 
till särskilda utbildningsgrupper samt att den strategiska 
utbyggnaden av stadens egna stadsdelsövergripande resursenheter 
och centrala enheter för de med allra störst behov fortsatte. Vi 
önskar här en mer utförlig redovisning och uppföljning framöver för 
att följa utvecklingen och säkerställa eventuella ytterligare insatser 
för skolor, elever och familjer som är berörda. 
  
Jan Jönsson (L) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 
  
Genom kunskap öppnas dörrarna till världen och det är i skolan 
eleven tillägnar sig kunskap och bildning som gör att individen kan 
hitta sin väg i livet, oavsett bakgrund eller var i staden hen bor. 
Skolans betydelse är extra stor i våra särskilt utsatta områden. 
Därför är den stora utvecklingen gällande kunskapsresultat som 
skett hos skolorna på Järva mycket glädjande. 
Gymnasiebehörigheten har ökat med från omkring 60 till omkring 
80 procent de senaste åren. Resultatspridningen mellan skolor i 
årskurs 9 utifrån elevernas socioekonomiska förutsättningar är för 
närvarande den minsta under den senaste tioårsperioden. 
  
Nyckeln till framgång har varit ett systematiskt kvalitetsarbete som 
utgår från varje skolas behov och att anpassa insatserna efter varje 
elevs förutsättningar. Samtidigt har synsättet som präglat detta 
arbete varit helt centralt: att renodla skolornas uppdrag genom att 
lyfta bort olika projekt som tar fokus från undervisningen och i 
stället fokusera på skolnärvaro, trygghet och studiero, samt kvalitet 
i undervisningen. 
  
Lärarna är förstås den viktigaste komponenten bakom framgången. 
Men också erfarna lektorer, speciallärare, kuratorer, skolsköterskor 
och skolsociala team som alla har gjort sin del för att ge lärarna 
möjlighet att bedriva undervisning.   
  
Att klara skolan är den största skyddsfaktorn för unga människors 
liv och framtida livschanser. Det är också därför det är så viktigt 
med samhandling mellan skolan och socialtjänsten för att tidigt 
identifiera barn i riskzon, följa upp orosanmälningar samt stabilisera 
barns och ungas skolgång. För att skolpersonalen ska fokusera på 
sitt lärande uppdrag behöver de ett kraftfullt stöd från andra 
funktioner som till exempel socialtjänsten, och här är de skolsociala 
team helt centrala.  
  
Under Liberalernas tid vid makten inledde vi därför ett 
paradigmskifte där socialtjänsten började flytta in i skolmiljön och 
barnens skolgång och skolresultat lyftes som central 
framgångsfaktor i socialtjänstens arbete. För att hjälpa elever med 
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hög frånvaro finns i dag flera skolsociala team i Stockholms 
ytterstadsområden. Skolnärvaro är en förutsättning för att gå ut 
skolan med godkända betyg. De skolsociala teamen hjälper 
hemmasittarna tillbaka till klassrummet och i vår budget bygger vi 
ut arbetet med skolsociala team till alla stadsdelar.   
  
Vi menar att socialtjänstens medansvar för barns skolframgångar 
måste utvecklas ytterligare. Stockholm måste bli mycket bättre på 
att se till att barn som är placerade eller omhändertagna också får en 
fungerande skolgång och stadsdelsnämnderna ta ansvar för att följa 
upp deras kunskapsresultat. 
I inledningen av 2022 ställdes höga krav på staden att snabbt 
omhänderta de människor som drevs på flykt till följd av Rysslands 
invasion av Ukraina. Staden ställde snabbt om för att kunna möta 
dessa flyktingar och deras barn. Vi vill tacka 
utbildningsförvaltningen för ett väl utfört arbete i samband med 
detta. Totalt har 206 barn från Ukraina fått plats på förskola fram 
till och med den 1 december 2022. 
  
Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) instämde i det särskilda uttalandet från vice 
ordförande Andréa Hedin m.fl. (M) och Claes Nyberg (C). 
  
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/291-1 Verksamhetsberättelse 2022 för 
utbildningsnämnden 

 UTBF 2023/291-16 Bilaga 01 UtbN VB 2022 
 UTBF 2023/291-2 VB Bilaga 05 Nyckeltal 2022 

Utbildningsnämnden  
 UTBF 2023/291-10 VB Bilaga 08 Innovationssatsningar 
 UTBF 2023/291-11 VB Bilaga 07 Kvalitetsarbete samt 

resultat i den kommunala gymnasieskolan 2022 
 UTBF 2023/291-15 VB Bilaga 02 uh018a_13915 
 UTBF 2023/291-3 VB Bilaga 14 Målstruktur med 

bedömning av måluppfyllelse 2022 
 UTBF 2023/291-4 VB Bilaga 13 Uppföljningsrapport 

näringsliv - Utbildningsnämnden 
 UTBF 2023/291-5 VB Bilaga 12 Uppföljning av 

dataskyddsarbete 
 UTBF 2023/291-6 VB Bilaga 11 b Patientsäkerhetsberättelse 

2022 Riksgymnasiet för rörelsehindrade 
 UTBF 2023/291-7 VB Bilaga 11 a Patientsäkerhetsberättelse 

2022 Elevhälsan och Skolfam 
 UTBF 2023/291-12 VB Bilaga 06 Kvalitetsarbete samt vissa 

resultat i den kommunala grundskolan 2022 
 UTBF 2023/291-13 VB Bilaga 04 Anslagsenheter VB 2022 
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 UTBF 2023/291-14 VB Bilaga 03 Antal schablongrundande 
barn och elever VB 2022 

 UTBF 2023/291-8 VB Bilaga 10 Utbildningsförvaltningens 
dokumentation av aktiva åtgärder 2022 

 UTBF 2023/291-9 VB Bilaga 09 Rapport över genomförd 
intern kontroll 2022 
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§ 6 
Ombyggnad av kvarteret Drivhuset, etapp 2  
Reviderat genomförandebeslut 
UTBF 2022/659 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

reviderade genomförandeförslag för ombyggnation av 
Drivhuset etapp 2 till en uppskattad hyresgenererande 
projektkostnad om cirka 226 mnkr och med en beräknad 
tillkommande första årshyra om cirka 17,6 mnkr, exklusive 
indexreglering. 
  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 
ekonomiutskott om godkännande av reviderat 
genomförandeförslag för ombyggnation av Drivhuset etapp 
2 till en uppskattad hyresgenererande projektkostnad om 
cirka 226 mnkr och med en beräknad tillkommande första 
årshyra om cirka 17,6 mnkr, exklusive indexreglering. 
  

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Ärendet 
Utbildningsförvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från 
den 19 januari 2023, dnr UTBF 2022/659. 
  
Skollokalerna i kvarteret Drivhuset, tidigare Enskede gårds 
gymnasium, omfattas av pågående underhåll och 
verksamhetsanpassning för att bli en kombinerad skola för 
nyetablerade Betty Petterssons gymnasium och ett högstadium. 
Projektet är uppdelat i två etapper. Den första etappen färdigställs i 
början av 2023. Den idag prognostiserade kostnaden för projektets 
andra etapp avviker från budget, vilket kräver reviderade 
genomförandebeslut. Den ökade projektkostnaden om totalt 81 
mnkr beror främst på nya regelverk kring arbetsmiljö och behov av 
mer omfattande verksamhetsanpassning. Ytterligare orsak till 
kostnadsökningen är den osäkerhet som det allmänna världsläget 
medfört. Kostnaden motsvaras delvis av indexregleringar. 
 
 
Projektets ökade kostnader har utvärderats i relation till övriga 
alternativ som utretts av utbildningsförvaltningen för att säkerställa 
behovet av högstadieplatser i Enskede- och Sturebyområdet. I 
jämförelse till dessa är ombyggnationen av Drivhuset det mer 
kostnadseffektiva alternativet. Trots ökningen bedöms den 
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sammanlagda projektkostnaden utifrån dagens marknadsläge som 
rimlig med tanke på den relativt stora verksamhetsförändring som 
ska genomföras och de 1200 elevplatser som skapas. 
 
Den tidplan som presenterades i tidigare genomförandeärende är 
försenad med ett år och projektet förväntas färdigställas i sin helhet 
till höstterminsstart 2025. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts gemensamt av Skolfastigheter i Stockholm AB 
och utbildningsförvaltningen. Samråd med stadsledningskontoret 
och Stockholms stadshus AB är genomfört. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 14 februari. 
  
Förvaltningens förslag till beslut  
Utbildningsförvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta 
följande: 
  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
reviderade genomförandeförslag för ombyggnation av Drivhuset 
etapp 2 till en uppskattad hyresgenererande projektkostnad om cirka 
226 mnkr och med en beräknad tillkommande första årshyra om 
cirka 17,6 mnkr, exklusive indexreglering. 
 
 
2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 
ekonomiutskott om godkännande av reviderat genomförandeförslag 
för ombyggnation av Drivhuset etapp 2 till en uppskattad 
hyresgenererande projektkostnad om cirka 226 mnkr och med en 
beräknad tillkommande första årshyra om cirka 17,6 mnkr, 
exklusive indexreglering. 
 
 
3. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Emilia Bjuggren (S) yrkade bifall till förvaltningens 
förslag till beslut och förklarade sig finna att nämnden beslutat i 
enlighet med detta. 
  
Särskilt uttalande  
Vice ordförande Andréa Hedin m.fl. (M) och Claes Nyberg (C) 
anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 
  
Vi konstaterar att projektet har fördyrats med 81 miljoner kronor 
sedan det föregående genomförandebeslutet, där en stor del av 
ökningen är hänförlig till främst nya regelverk kring arbetsmiljö och 
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behov av omfattande verksamhetsanpassning. Då projektet redan är 
inne i genomförande är det inte rimligt att avbryta produktionen. 
Det är dock av yttersta vikt att projektet inte fördyras ytterligare och 
det är viktigt att noga bevaka och hantera de kostnader och risker 
som kvarstår i den sista etappen. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2022/659-16 Ombyggnation av kvarteret Drivhuset 
etapp 2 

 UTBF 2022/659-14 Bilaga 1 till tjänsteutlåtande 
 UTBF 2022/659-15 Bilaga 2 till tjänsteutlåtande 
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§ 7 
Inrätta en central bidragsnämnd för att motverka 
välfärdsbrottslighet  
Remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2022/1195 
UTBF 2022/666 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar den till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 
  

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Ärendet 
Utbildningsförvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från 
den 8 december 2022, dnr UTBF 2022/666. 
  
Utbildningsnämnden har fått motionen ”Motion om att inrätta en 
central bidragsnämnd för att motverka välfärdsbrottslighet” av Nike 
Örbrink (KD) på remiss från kommunstyrelsen. Skribenten anför att 
välfärdsbrottslighet, inklusive bidragsfusk, kostar samhället 
mångmiljardbelopp och att ideella föreningar utmärker sig som 
särskilt svårhanterade för kommunerna då kravställningen för avtal 
eller föreningsbidrag generellt är mycket lägre jämfört med 
entreprenörer som upphandlas inom offentlig sektor. I motionen 
föreslås därför att Stockholms stad inrättar en central bidragsnämnd 
för fördelning, utbetalning och uppföljning av föreningsbidrag. 
 
 
Utbildningsförvaltningen ser för egen del inget behov av en central 
bidragsnämnd som handlägger föreningsbidrag. 
Utbildningsförvaltningen har ett väl etablerat arbete för bedömning, 
utbetalning och uppföljning av de bidrag som fördelas. Samarbetet 
med de föreningar som mottar föreningsbidrag fungerar väl. 
Förvaltningen anser dock att det är positivt om samverkan av 
arbetet mot välfärdsbrott generellt kan stärkas inom staden. 
  
 
  
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samverkan med grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 14 februari. 
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Förvaltningens förslag till beslut 
Utbildningsförvaltningen föreslår utbildningsnämnden att godkänna 
förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämna det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. Beslutet föreslås justeras 
omedelbart med anledning av remissens svarstid. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Emilia Bjuggren (S) yrkade bifall till förvaltningens 
förslag till beslut och förklarade sig finna att nämnden beslutat i 
enlighet med detta. 
  
Särskilt uttalande  
Vice ordförande Andréa Hedin m.fl. (M) och Claes Nyberg (C) 
anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 
  
Stockholm ska ha ett rikt och varierat föreningsliv med goda 
möjligheter för människor att engagera sig. För att uppnå detta kan 
ibland kommunalt ekonomiskt stöd krävas men det ska vara noga 
kontrollerat med tydliga syften och mål vars effekt går att följa upp. 
  
Vi har som del i det grönblå styret under förra mandatperioden 
arbetat för att öka uppföljningen av utbetalda bidrag samt arbetat för 
att säkerställa att utbetalningar endast sker till demokratiska 
organisationer men ännu mer kan göras. Idag betalas olika 
föreningsbidrag om av ett 20-tal olika nämnder och det är näst intill 
en omöjlighet att få en överblick över vilket stöd en förening får 
utan att förlita sig på föreningens egna uppgifter. 
  
För att få en sammanhållen bild av vilka medel olika föreningar 
tillgodogör sig under ett år och för att kontrollera att medlen 
används på rätt sätt krävs framtagna stadsövergripande strategier 
och riktlinjer, en sammanhållen ansökningsprocess, att färre antal 
nämnder betalar ut bidrag, att samtliga stöd betalas ut under samma 
tidsspann och att resten av verksamhetsåret kan ägnas åt 
uppföljning, samordning och informationsspridning. 
  
Därför anser vi att ansökningar, utbetalningar och uppföljning av 
föreningsbidrag sker av en förvaltning i staden knuten till respektive 
verksamhet och att bidrag alltid ska betalas tillbaka i de fall fusk 
upptäcks eller organisationens demokratiska värderingar kan 
ifrågasättas. Staden bör också ha som inriktning att övergå till sk 
Ideella Offentliga Partnerskap, IOP, i de fall mottagare av bidrag 
kan bidra långsiktigt till utveckling på det område bidraget avser. 
  
Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmälde ett ersättaryttrande enligt nedan: 
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Det är glädjande att intentionen i vår motion tas så väl emot av 
flertalet förvaltningar som ombetts svara på remissen, samt att en 
palett av fördelar med förslaget belyses i remissvaren. 
  
I kommunstyrelsens verksamhetsplan framgår att ett gemensamt 
system för handläggning av stadsdelsnämndernas föreningsbidrag 
ska införas. Det är ett steg i rätt riktning men det behöver 
naturligtvis omfatta samtliga bidragsgivande nämnder, inte enbart 
stadsdelsnämnderna. 
  
Som vänstermajoriteten skriver i sin budget så ska tilliten till 
professionens kompetens vara hög. Professionen är tydlig i denna 
fråga – behovet för central hantering är stort. Vi förutsätter att 
vänsterpartierna tar till sig förvaltningarnas remissvar och inte nöjer 
sig med en halvdan reform som enbart rör stadsdelsnämnderna. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2022/666-2 Inrätta en central bidragsnämnd för att 
motverka välfärdsbrottslighet 

 UTBF 2022/666-1.1 Motion om att inrätta en central 
bidragsnämnd för att motverka välfärdsbrottslighet 

 
 
  

Sida 17 (37)



Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 2/2023 
 

2023-02-23 

§ 8 
Ledningssystem för elevhälsans medicinska, 
logopediska och psykologiska insats samt 
Ledningssystem för Skolfams psykologiska insats  
UTBF 2023/307 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner Ledningssystem för 

elevhälsans medicinska, logopediska och psykologiska 
insatser. 
  

2. Utbildningsnämnden godkänner Ledningssystem för 
Skolfams psykologiska insatser. 
  

3. Utbildningsnämnden ger utbildningsförvaltningen i uppdrag 
att vid behov uppdatera ledningssystemet vad gäller mindre 
revideringar som inte innebär någon förändring i sak. 

 

Sammanfattning av ärendet  
  
Ärendet 
Utbildningsförvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från 
den 24 januari 2023, dnr UTBF 2023/307. 
  
Utbildningsnämnden är vårdgivare i de kommunala skolorna när det 
gäller de insatser inom elevhälsan samt Skolfam som omfattas av 
hälso- och sjukvårdslagen. Vårdgivaren ansvarar för att det finns ett 
ledningssystem för verksamheten. Ledningssystemet ska användas 
för att systematiskt och fortlöpande följa upp och utvärdera 
verksamheten i syfte att utveckla och säkra vårdens kvalitet och 
patientsäkerhet. Avdelningschefen för avdelningen för stöd kring 
lärande och elevhälsa representerar vårdgivaren. Vårdgivaren utser 
även verksamhetschef och de som är ansvariga för anmälan enligt 
Lex Maria. 
 
 
Utbildningsförvaltningen föreslår att ledningssystemen revideras i 
två avseenden. 
 
 
Då de tidigare ledningssystemen för elevhälsans medicinska och 
psykologiska insatser bestod av flera gemensamma 
beröringspunkter föreslår förvaltningen att lägga samman dem till 
ett gemensamt ledningssystem. Dessutom inryms nu även den 
logopediska insatsen i det sammanslagna ledningssystemet. 
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Utbildningsförvaltningen föreslår även vissa organisatoriska 
förändringar avseende ansvarsfördelning inom avdelningen för stöd 
kring lärande och elevhälsa för att skapa en mer robust organisation. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för stöd kring lärande och 
elevhälsa. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 14 februari. 
  
Förvaltningens förslag till beslut  
Utbildningsförvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta 
följande: 
  

1. Utbildningsnämnden godkänner Ledningssystem för 
elevhälsans medicinska, logopediska och psykologiska 
insatser. 
  

2. Utbildningsnämnden godkänner Ledningssystem för 
Skolfams psykologiska insatser. 
  

3. Utbildningsnämnden ger utbildningsförvaltningen i uppdrag 
att vid behov uppdatera ledningssystemet vad gäller mindre 
revideringar som inte innebär någon förändring i sak. 

  
Yrkanden 
Ordförande Emilia Bjuggren (S) yrkade bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Vice ordförande Andréa Hedin m.fl. (M) och Claes Nyberg (C) 
framlade ett eget gemensamt förslag till beslut och yrkade bifall för 
detta. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 
finna att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Vice ordförande Andréa Hedin m.fl. (M) och Claes Nyberg (C) 
reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag. 
  
Moderaterna och Centerpartiet föreslår att utbildningsnämnden 
avslår förvaltningens förslag till beslut, samt anför därutöver 
följande. 
  
Att Stockholms elever får det stöd som man behöver är av stor vikt. 
Skollagen konstaterar att det är huvudmannen som ansvarar för att 
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alla elever har tillgång till elevhälsan i den omfattning som de har 
rätt till. Vi sympatiserar med de rektorer och skolledare som sett ett 
behov av att anställa bland annat logopeder för att möta utmaningar 
hos barn på deras skolor och förstår behovet av ett ledningssystem 
till följd av detta. Logopeder utgör dock inte en del av elevhälsans 
ordinarie professioner och är ett ansvar för Region Stockholm att 
hantera. Istället för att Stockholms stad tar över en del av regionens 
ansvar bör en dialog med regionen tas och en tydlig kravställning 
och långsiktigt hållbar samverkansform formuleras. 
  
Om kommunen istället väljer att ta över Region Stockholms 
uppdrag riskerar det att bli en permanent lösning som växer och kan 
komma att även inkludera andra professioner. En uppdelad 
profession leder inte till att antalet logopeder ökar och bidrar inte 
heller till en sammanhållen utveckling inom professionen över tid. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/307-1 Ledningssystem för elevhälsans 
medicinska, logopediska och psykologiska insatser samt 
ledningssystem för Skolfams psykologiska insatser 

 UTBF 2023/307-2 UTBF 2023307 Bilaga 1 Förslag nytt 
Ledningssystem för elevhälsa 

 UTBF 2023/307-3 UTBF 2023307 Bilaga 2 Förslag 
Ledningssystem Skolfam 
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§ 9 
Ändringar i delegationsordning för utbildningsnämnden  
UTBF 2023/292 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förslag till ändringar i 

delegationsordning för utbildningsnämnden i enlighet med 
utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande. 
  

2. Utbildningsnämnden utser skolöverläkaren som 
verksamhetschef för elevhälsans medicinska insats i 
grundskola inklusive grundsärskola samt START 
Stockholm. 
  

3. Utbildningsnämnden utser biträdande enhetschef för enheten 
för elevhälsa som verksamhetschef för elevhälsans 
medicinska insats i gymnasieskola inklusive 
gymnasiesärskola. 
  

4. Utbildningsnämnden utser biträdande enhetschefen för 
enheten för elevhälsan som verksamhetschef för elevhälsans 
logopediska och psykologiska insats som lyder under hälso- 
och sjukvårdslagen. 
  

5. Utbildningsnämnden delegerar samtliga beslut i 
delegationsordningen till utbildningsdirektören. 
Utbildningsdirektören beslutar om vidaredelegation. 
  

6. Den delegering i utbildningsnämndens delegationsordning 
som berör förskolefrågor ska från och med den 1 mars 2023 
inte längre gälla. 
  

7. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Ärendet 
Utbildningsförvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från 
den 1 februari 2023, dnr UTBF 2023/292. 
  
Enligt kommunallagen får en kommunal nämnd delegera sin 
beslutanderätt i visst ärende eller en grupp av ärenden till en 
anställd i kommunen. I detta tjänsteutlåtande förslås i huvudsak 
följande ändringar i utbildningsnämndens delegationsordning. 
 
 
Ärendegrupperna 502 och 605 gäller yttrande över skolgång i annan 
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kommuns förskoleklass, grundskola eller grundsärskola. 
Förvaltningen föreslår förtydliganden samt ändrad lägsta nivå för 
beslut, från handläggare till enhetschef, Ec EoS. 
 
 
För ärendegrupp 617 om färdighetsprov som urvalsgrund vid 
ansökan till grundskola föreslås ändrad lägsta nivå för beslut från 
rektor till grundskoledirektören, Gr D. 
 
 
Ändringar förslås när det gäller verksamhetsansvariga för 
elevhälsans arbete, att föras in i ärendegrupp 902. I annat ärende till 
utbildningsnämnden uppdateras Ledningssystemet för elevhälsans 
psykologiska, logopediska och medicinska insats. 
 
 
En ny ärendegrupp 1113 c föreslås om retroaktiv ändring för mer än 
två månader, av avgift för fritidshem etc. Lägsta nivå för beslut är 
chefen för ekonomienheten, Ec Ek CF. 
 
 
Förvaltningen föreslår att ärendegrupper eller delar av 
ärendegrupper som berör förskolefrågor från och med den 1 mars 
tas bort ur utbildningsnämndens delegationsordning. 
 
  
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samverkan med övriga avdelningar inom förvaltningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 14 februari. 
  
Förvaltningens förslag till beslut  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förslaget till ändringar i delegationsordningen, att 
nämnden delegerar samtliga beslut i delegationsordningen till 
utbildningsdirektören samt medger att utbildningsdirektören 
beslutar om vidaredelegation. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Emilia Bjuggren (S) yrkade bifall till förvaltningens 
förslag till beslut och förklarade sig finna att nämnden beslutat i 
enlighet med detta. 
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Handlingar i ärendet 
 UTBF 2023/292-1 Ändringar i delegationsordning för 

utbildningsnämnden 
 UTBF 2023/292-2 Bilaga 1 Delegationsordning för 

utbildningsnämnden februari 
 UTBF 2023/292-3 Bilaga 2 Förkortningar 

delegationsordning 
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§ 10 
Statens ansvar för skolan – ett besluts- och 
kunskapsunderlag (SOU 2022:53)  
Remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2022/1452 
UTBF 2022/910 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 
  

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Ärendet 
Utbildningsförvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från 
den 1 februari 2023, dnr UTBF 2022/910. 
  
Kommunstyrelsen har remitterat betänkandet Statens ansvar för 
skolan – ett besluts- och kunskapsunderlag (SOU 2022:53) till 
utbildningsnämnden för yttrande. Utredningen har haft i uppdrag att 
ta fram ett beslutsunderlag som kan skapa förutsättningar för ett 
statligt huvudmannaskap eller stärkt statligt ansvar för skolan. 
 
 
Utredningen är till sin volym mycket omfattande. 
Utbildningsförvaltningen avgränsar därför synpunkterna till de 
områden där vi ser störst behov av fortsatt utredning. Förvaltningen 
delar utifrån vårt ansvar och perspektiv utredarens uppfattning att 
skolverksamheten i grunden fungerar bra i dag. Samtidigt 
instämmer förvaltningen i att det finns en rad stora utmaningar, 
främst kopplat till bristande likvärdighet. 
 
 
Förvaltningen menar att mycket av det som föreslås i utredningen är 
möjligt att genomföra utan ett förändrat huvudmannaskap för 
skolan. Förvaltningen menar också att utredningen ofta saknar en 
tydlig argumentation kring varför ett förändrat huvudmannaskap 
skulle leda till en lösning på de problem som i dag finns. 
 
 
Ett centralt område i utredningen rör resursfördelning. 
Förvaltningen konstaterar att en statlig resursfördelningsmodell 
skulle innebära höga krav på den nivå som ska fördela resurserna på 
skolnivå. Förvaltningen stödjer förslaget om en statlig 
resursfördelning till fristående skolor. Ett förstatligande av 
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resursfördelningen till enskilda huvudmän innebär en mer logisk 
koppling till den statliga kontrollen av verksamheten. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samverkan med grundskoleavdelningen, gymnasieavdelningen, 
avdelningen för uppföljning och samordning samt avdelningen för 
personal och kompetensförsörjning. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 14 februari. 
  
Förvaltningens förslag till beslut  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. Eftersom remisstiden är 
kort föreslår förvaltningen att utbildningsnämnden justerar beslutet 
omedelbart. 
  
Särskilt uttalande  
Vice ordförande Andréa Hedin m.fl. (M) och Claes Nyberg (C) 
anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 
  
Svensk utbildning har stora utmaningar avseende i likvärdigheten. 
Svensk skolpolitik har präglats av återkommande reformer och 
omfattande förändringar med jämna mellanrum där bristen på 
arbetsro och kontinuitet för skolledningar, lärarkåren och huvudmän 
i sig utgör en utmaning. Det är vår uppfattning att beslutsfattandet 
ska vara nära de medborgare som besluten berör och skolans 
utmaningar försvinner inte med ett förstatligat huvudmannaskap. Vi 
tror inte heller att det är rätt väg att separera ansvaret för att 
finansiera de offentliga skolorna från ansvaret att finansiera skolor 
hos enskilda huvudmän. 
  
Genom en förstatligad skola försvinner den flexibilitet att anpassa 
och dimensionera utbudet av utbildningsplatser som kommunerna i 
dagsläget har. Kostnaderna och den tid ett förstatligande av 
utbildningsväsendet innebär, anser vi inte är motiverat. Vi anser att 
svenska elever och skolans likvärdighet är mer betjänt av att de krav 
och ansvar som åläggs fristående och kommunala huvudmän är 
desamma än att skolsystemet genomgår ännu en omfattande reform. 
  
  
Jan Jönsson (L) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 
  
Liberalismens viktigaste värdering är frihet. Frihet är drömmars 
förverkligande och kunskap är det viktigaste redskapet för att växa i 
frihet och kunna forma sitt liv efter egna önskemål och värderingar. 
En god och likvärdig utbildning för alla är av största vikt för 
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demokratin och samhällets utveckling. Oavsett bakgrund ska alla 
ges samma möjligheter till en bra skola. Liberalerna har länge drivit 
en politik som syftar till att just ge alla barn och ungdomar en riktigt 
bra skola. 
  
Att förstatliga skolan eller förstärka statens ansvar handlar om 
styrning och struktur och inte primärt om skolans inre arbete, t.ex. 
innehållet i den undervisning som bedrivs. Det bör dock noteras att 
en viktig orsak till att utredningen tillsattes var just bristande 
likvärdighet i undervisningens kvalitet i olika skolor i olika delar av 
landet. En annan viktig utgångspunkt för utredningens arbete har 
varit att skolverksamheten i grunden fungerar bra med hög kvalitet 
på undervisningen; i väldigt många klassrum möts engagerade 
lärare och elever, och där sker undervisning av hög kvalitet 
  
Liberalerna ser gärna en större statlig styrning, inte minst för att 
försöka förbättra likvärdigheten över hela landet. Samtidigt är det 
viktigt att komma ihåg att mycket skolverksamhet fungerar bra, 
t.ex. i Stockholm. Ett eventuellt förstatligande av skolan får inte 
leda till att Stockholms ambitioner anpassas neråt i förhållande till 
övriga landet. Målsättningen måste i stället vara en likvärdigt hög 
ambitionsnivå för skolverksamheten i hela landet. Eller, med andra 
ord, de delar av landet där det förekommer bristande likvärdighet 
vad gäller skolverksamhetens kvalitet ska i stället lyftas till samma 
nivå där ambitionen för skolverksamheten är hög. 
  
Det är oerhört viktigt att när det statliga ansvaret utökas så måste 
det göras på ett sätt så att inte skolans organisation blir nedtyngd av 
organisationsförändringar, nya rutiner, nytt chefskap etc. för då 
förlorar det sin mening. Det är viktigt att värna lokalkännedom och 
flexibilitet även med ökad statlig styrning, eftersom risken annars är 
att arbetet med att skapa god undervisning och förbättrad 
likvärdighet försvåras. Liberalerna i Stockholm vill i det 
sammanhanget peka på den framgångsrika satsningen av den 
blågröna majoriteten på skolan i Järva under den gångna 
mandatperioden för vilken god lokalkännedom var en viktig 
förutsättning. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2022/910-3 Statens ansvar för skolan, remissyttrande 
 UTBF 2022/910-1.3 Remiss - Betänkandet Statens ansvar 

för skolan - ett besluts- och kunskapsunderlag (SOU 
2022:53), volym 2 

 UTBF 2022/910-1.2 Remiss - Betänkandet Statens ansvar 
för skolan - ett besluts- och kunskapsunderlag (SOU 
2022:53), volym 1 
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§ 11 
Stadens fritidshem  
Remiss från stadsrevisionen, dnr RVK 2022/80 
UTBF 2022/560 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till stadsrevisionen som 
svar på remissen. 
  

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Ärendet 
Utbildningsförvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från 
den 1 februari 2023, dnr UTBF 2022/560. 
  
Stadsrevisionen har remitterat rapporten Stadens fritidshem till 
utbildningsnämnden för yttrande. Revisionskontorets samlade 
bedömning är att stadens fritidshem i huvudsak styrs utifrån 
målsättningen i skollagen och läroplansuppdraget. Kunskapen hos 
medarbetarna om fritidshemsuppdraget är väl förankrad och 
eleverna är nöjda utifrån den årliga elevenkäten. Granskningen visar 
dock att det finns utmaningar i att rekrytera behörig personal och att 
inskrivningsgraden, storleken på elevgrupperna, personaltätheten 
och andelen behörig personal varierar mellan skolorna. 
Revisionskontoret betonar vikten av att utbildningsnämnden vidtar 
åtgärder för att alla skolor får likvärdiga förutsättningar att bedriva 
undervisning i sina fritidshem. 
 
 
Utbildningsförvaltningen lägger stor vikt vid att stadens fritidshem 
ska vara likvärdiga och ha en god kvalitet. Under flera år har 
förvaltningen haft utvecklingen av stadens fritidshemsverksamhet 
som ett prioriterat område och har arbetat för att ge skolorna 
förutsättningar och stöd i detta arbete. 
 
 
Förvaltningen avser att tydligare följa upp att stadens fritidshem har 
personal, med rätt behörighet, som bedriver och ansvarar för 
undervisningen utifrån skollagens krav. Förvaltningen avser att 
fortsätta det arbete som påbörjats kring att utveckla den 
systematiska kvalitetsuppföljningen av fritidshemsverksamheten så 
att den även omfattar analys av elevgrupper. 
  
 

Sida 28 (37)



Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 2/2023 
 

2023-02-23 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan med 
avdelningen för utveckling och samordning. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 14 februari. 
  
Förvaltningens förslag till beslut  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
stadsrevisionen som svar på remissen. Beslutet föreslås justeras 
omedelbart med anledning av remissens svarstid. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Emilia Bjuggren (S) yrkade bifall till förvaltningens 
förslag till beslut och förklarade sig finna att nämnden beslutat i 
enlighet med detta. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2022/560-2 Stadens fritidshem, nr 8, 2022 
 UTBF 2022/560-1 Ny Revisionsrapport nr 8/2022, Stadens 

fritidshem för yttrande (1/2) 
 UTBF 2022/560-1.1 Ny Revisionsrapport nr 8/2022, Stadens 

fritidshem för yttrande (2/2) 
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§ 12 
Strategi för ett mer jämställt och jämlikt nyttjande av 
stadens spontanidrottsytor  
Remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2022/583 
UTBF 2022/905 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Ärendet 
Utbildningsförvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från 
den 1 februari 2023, dnr UTBF 2022/905. 
  
Kommunstyrelsen har remitterat förslag till Strategi för ett mer 
jämställt och jämlikt nyttjande av stadens spontanidrottsytor till 
utbildningsnämnden för yttrande. 
 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till den föreslagna strategin i sin 
helhet och ser värdet i att fler grupper utnyttjar de ytor som finns för 
olika typer av idrottsutövande i staden. 
 
 
I strategin utpekas utbildningsnämnden som delansvarig för öppna 
ledarledda aktiviteter för högstadie- och gymnasieungdomar. 
Utbildningsförvaltningen arbetar aktivt med att inspirera skolor till 
att erbjuda daglig fysisk aktivitet inom ramen för hela skoldagen, 
men skolornas personal har inte uppdraget att leda aktiviteter efter 
skoldagens slut och bör därför inte ha ett delansvar för sådana 
aktiviteter. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 14 februari. 
  
Förvaltningens förslag till beslut  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
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Särskilt uttalande  
Jan Jönsson (L) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 
  
I Liberalernas Stockholm ska det vara möjligt att vara fysiskt aktiv 
och upptäcka friluftsaktiviteter utifrån sina egna förutsättningar. 
Idrott, motionerande och friluftsliv är en viktig del av en aktiv fritid 
och har en positiv inverkan på människors hälsa och välmående. 
Alla ska ha goda förutsättningar att röra på sig, oavsett kön, 
härkomst eller funktionsvariation. Skillnader, i möjligheter att 
idrotta. mellan pojkar och flickor ska aktivt eftersökas och 
motverkas. 
  
Nyckelbegreppet för att nå en mer jämställd idrottspolitik är 
mångfald: en mångfald av olika spontanidrottsytor och olika 
idrottsmöjligheter gör att människor med olika intressen och 
funktionsmöjligheter får möjlighet att röra sig. Varje människa ska 
ges möjligheter att leva ett hälsosamt liv i Stockholm. 
  
Det är positivt att denna jämställdhetsstrategi för spontanidrottsytor 
har tagits fram. Analysen som framkommer av strategin är också 
korrekt; dock har strategin identifierat problemen men inte löst dem. 
Det behövs mer för att säkerställa en jämställd möjlighet att nyttja 
spontanidrottsytor. 
  
Det är nedslående att se att utnyttjandegraden är så pass icke 
jämställd som den är. I princip når vi endast våra jämställdhetsmål 
när det gäller motionsspår och badplatser. För året runt-användning 
är det främst motionsspåret som är utbrett attraktivt för merparten 
av kvinnor i Stockholm. 
  
Det behövs en konkret ansvarsfördelning när det gäller 
platsaktivering. Stadsdelsnämnderna har inga befintliga resurser för 
att aktivera spontanidrottsytor vilket innebär att samverkan med 
skolor och föreningslivet blir av yttersta vikt. I underlaget nämner 
man detta men det finns inga konkreta lösningar på hur detta ska 
ske eller vem som ska ansvara för att det sker. 
  
Vi vill att detta initiativ med en jämställdhetsstrategi på området ska 
leda till att idrottsförvaltningen lägger fokus på platsaktivering och 
att det görs i samarbete med skolan och föreningslivet. Utegymen 
behöver vara bättre anpassade för äldre, funktionsnedsatta, barn och 
kvinnor. Här behöver staden säkerställa att det finns en större 
variation och ett större utbud vad gäller tyngd på vikterna och 
svårighet för övningarna. Målsättningen bör vara att alla som bor i 
Stockholm har ett utegym där de kan träna effektivt inom rimlig 
närhet. 
  
Föreningsliv och andra privata sammanslutningar som tränar 
tillsammans bör uppmuntras att nyttja stadens utegym. I de fall där 
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utegymmen överanvänds bör dessa utökas och kompletteras med 
nya. 
  
Det är bra att placera spontanidrottsytor i närheten där det finns 
organiserad idrottsverksamhet, då det underlättar platsaktivering. 
Att skapa bättre förutsättningar för att träna tillsammans kan ha 
positiva effekter på hur jämställt nyttjandet av spontanidrottsytorna 
är. 
  
Trygghetsåtgärder med belysning kring spontanidrottsytor är bra. 
Att det etableras regelbunden förenings- eller skolaktivitet kan 
också bidra till att göra fler trygga på platsen. Förvaltningen 
avsätter resurser för belysning men behöver också ha en plan för 
hur platssamverkan ska fungera i framtiden. 
  
Sammantaget är spontanidrottsytorna en viktig del i att erbjuda 
lättillgängliga möjligheter för människor att röra på sig. Vi kan 
dock konstatera att mycket behöver förbättras om alla stockholmare 
ska känna att spontanidrottsytorna ska vara attraktiva för just dem. 
  
  
Claes Nyberg (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 
  
Välplanerade, tillgängliga och rätt utformade spontanidrottsytor 
bidrar till en levande, rolig och aktiv stad där fler människor vistas 
och är aktiva i stadsrummet. Det gör Stockholm mer tryggt och 
attraktivt och det är frågor som Centerpartiet under en lång tid har 
prioriterat i Stockholm. 
  
Att fler stockholmare, särskilt barn och unga, rör på sig och är 
fysiskt aktiva är också en prioriterad fråga i vårt allt mer 
stillasittande samhälle. Därför är det viktigt att investera i såväl nya 
idrottsanläggningar för den organiserade idrotten som i ytor för 
spontanidrott. 
  
I budget 2022 avsatte den dåvarande grönblå majoriteten 13 
miljoner kronor i investeringsmedel för spontanidrott. 
Idrottsnämnden fick också i uppdrag att ta fram denna strategi. Det 
behövs en samlad och strategisk planering för att fler tjejer och 
kvinnor ska använda spontanidrottsytor och det behövs ett 
strategiskt tänk för att spontanidrottsytor ska bidra till ökad 
trygghet. 
  
Utbildningsnämnden har givetvis inget formellt ansvar för elever 
efter skoldagens slut och det är viktigt att minska den administrativa 
bördan för skolans personal. Vi anser dock att det vore olyckligt om 
nämnden inte pekades ut som delansvarig för ett mål som berör 
stadens skolors elever och där skolorna har stora möjligheter att 
med små insatser kan bidra till att fler barn och unga kan ha låga 
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trösklar till ledarledda och rörelsefrämjande aktiviteter i anslut till 
skoldagen. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2022/905-4 Strategi för ett mer jämställt och jämlikt 
nyttjande av stadens spontanidrottsytor 

 UTBF 2022/905-3 Strategi för ett mer jämställt och jämlikt 
nyttjande av stadens spontanidrottsytor 

 UTBF 2022/905-1.1 Tjänsteutlåtande - Förslag till strategi 
för ett mer jämställt och jämlikt nyttjande av stadens 
spontanidrottsytor 

 UTBF 2022/905-1.2 Bilaga - Spontanidrottsytor - Strategi 
för ett mer jämställt och jämlikt nyttjande 

 UTBF 2022/905-1.3 Tilläggsförslag till strategin från 
stadsbyggnads- och idrottsroteln 
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§ 13 
Upphandling av byggservice på totalentreprenad  
Delegering av beslutanderätt angående upphandling 
UTBF 2022/574 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden delegerar till utbildningsdirektören att 

besluta om upphandlingsdokument, tilldelningsbeslut, 
teckna och förlänga ramavtal samt förändringar och tillägg 
till ramavtal gällande byggservice på totalentreprenad. 
  

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Ärendet 
Utbildningsförvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från 
den 24 januari 2023, dnr UTBF 2022/574. 
  
Utbildningsförvaltningen har ramavtal för byggservice på 
totalentreprenad omfattande ombyggnation och lokalanpassning för 
stadens kommunala grund- och gymnasieskolor. Nuvarande 
ramavtal löper ut den 9 december 2023 och då behovet av 
byggservice kvarstår behöver en ny upphandling genomföras. 
 
 
Ny avtalsperiod planeras löpa från 10 december 2023 till och med 
12 december 2025 med möjlighet till förlängning med 1+1 år, dock 
längst till och med 10 december 2027. Det totala kontraktsvärdet 
under kommande avtalsperiod inklusive option om förlängning kan 
uppskattas till 120 miljoner kronor. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom för ekonomi och styrning i samråd med 
grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 14 februari. 
  
Förvaltningens förslag till beslut  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden delegerar 
till utbildningsdirektören att besluta om upphandlingsdokument, 
tilldelningsbeslut, teckna och förlänga ramavtal samt förändringar 
och tillägg till ramavtal gällande byggservice på totalentreprenad. 
Beslutet föreslås justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 
Ordförande Emilia Bjuggren (S) yrkade bifall till förvaltningens 
förslag till beslut och förklarade sig finna att nämnden beslutat i 
enlighet med detta. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2022/574-1 Tjänsteutlåtande Delegering av 
beslutanderätt byggservice 
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§ 14 
Borttagen på grund av sekretess  
Norlandia Förskolor Kids2Home AB, förskolan Grimsta 
UTBF 2023/306 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1101957 (Godkänd - R 1) Bilaga - Beslut om återkallelse för 
förskolan Grimsta 

 1101949 (Godkänd - R 1) Återkallelse av godkännande för 
förskola 
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§ 15 
Övriga frågor  

Beslut  
Utbildningsnämnden överlämnar samtliga skrivelser till 
utbildningsförvaltningen för beredning. 
  
 
Skrivelser för beredning 
Anmälan görs av inkomna skrivelser till utbildningsnämnden enligt 
nedan. 
  
Skrivelse från vice ordförande Andréa Hedin m.fl. (M), Claes 
Nyberg (C) och Frida Bondesson (KD) avseende Uppsägningen av 
Maria Fritidsklubb. 
  
Skrivelse från Linnéa Vinge (SD) avseende Maria Fritidsklubb på 
Mariaskolan på Södermalm. 
  
Skrivelse från Jan Jönsson (L) avseende Maria Fritidsklubb på 
Mariaskolan. 
  
Skrivelse från Jan Jönsson (L) avseende Efterlevandet av goda 
skolresultat på Järvafältet. 
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